
 

La XIena Jornada de directius de CAMFiC i AIFICC deixa multitud 

d’idees engrescadores 

La Jornada 2014 es va iniciar el 5 juny sota el propòsit de “Davant la incertesa, Mirada 

Possibilista”, i l’experta Maria Batet va fer-ne la conferència inaugural, amb comentaris incisius 

sobre com fer front a la incertesa, les característiques del pessimisme (anticipacions 

catastròfiques, interpretar el pensament aliè…) i sobre com ajudar a emprendre des de dins de 

les organitzacions o a partir de 

l’experiència professional, ja que es 

defineix com a “entrenadora 

d’emprenedors”. En definitiva, una estona 

destinada a parlar sobre com construir el 

futur. 

Altres conceptes rellevants: Es pot 

entrenar l’optimisme, o si es vol, 

desaprendre el pessimisme. 

Resultat de la primera taula, sobre els 

deures pendents que encara té l’atenció 

primària: cal treballar més en xarxa, no 

només dins de l’AP sinó amb altres nivells de l’entorn sanitari. Sí que fem prevenció i promoció, 

però faltaria l’aspecte familiar de la nostra tasca “familiar i comunitària”, perquè les malalties es 

viuen en família, i hi ha conseqüències més enllà del pacient. Tampoc no es bo compartimentar 

els entorns comunitaris i allò que fem per a les persones i per als nuclis familiars. 

Innovació en l’entorn més immediat, així s’entén una manera de canviar i evolucionar en el 

context en què ens toca exercir la medicina...ja en plena segona taula de la Jornada. El 

Dr.Josep Casajuana insistia en una àgil ponència: innovar des de la base, ho ha de fer qui ho 

pot fer més ràpid. De vegades es millor haver de demanar perdó que haver de demanar 

permís. 

Els que están en la direcció han d’impulsar i facilitar els canvis i transformacions. Fent 

autocrítica, la sala va manifestar: de vegades som massa fidels als números i les guies de 

pràctica. Per això, “el metge controlador crea pacients dependents”. Cal donar autonomia al 

pacient, aquesta va ser una idea que va sumar adeptes. 

I per avaluar: Aplicar el seny per damunt dels números si cal, quan volem verificat l’eficàcia dels 

canvis. Finalment, diferents veus van manifestar la necessitat de “sacsejar tot el que ens ha 

deixat la reforma de l’AP. I aconseguir que les coses passin des d’abaix”. 

 

Per a repassar els tweets que va generar la Jornada de Directius:  https://tagboard.com/directiusap 
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